
AKADEMICKÝ SENÁT 

UNIVERZITY TOMÁŠE BATI VE ZLÍNĚ 

 Z Á P I S č. 13/2017 (214)  
z řádného zasedání Akademického senátu UTB konaného 24. října 2017 

v zasedací místnosti č. 514 budovy U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín  

Přítomni: Beníček Lubomír, Ing. Ph.D.; Horáková Monika, Ing. Ph.D.;  

Chovancová Miloslava, doc. Ing. CSc.; Chromčák David, Bc.; Illík Rostislav, dr ak. soch.;  

Janáčková Adéla, Bc.; Jílková Petra, Bc. DiS; Kocourek Josef, Mgr. Ph.D.; Košťál Jndřich, Ing.; 

Kozák Vratislav, doc. Ing. Ph.D.; Kozáková Věra, Mgr. Ph.D.; Liznová Adéla, DiS.;   

Macháčková Alena, Ing. CSc.; Matýsek Miroslav, Ing. Ph.D.; Mauer Pavel, JUDr.;  

Musil Miroslav, Ing. Ph.D.; Müllerová Hana; Nikischerová Denisa, Bc.;  Pekař Libor, Ing. Ph.D.; 

Podzimek Ondřej, ak. soch; Rak Jakub, Ing.; Sedlačík Michal, doc. Ing. Ph.D.;  

Sysel Martin, doc. Ing. Ph.D.; Šilhánová Renata, Mgr. Ph.D. Šnédar Libor, JUDr. Ph.D.;  

Šula Tomáš, PhDr. Ph.D.; Trojan Jakub, RNDr. MSc MBA Ph.D.; Vinklárek Petr, Mgr. 

Celkem přítomno: 28 členů AS UTB (z 36) 

 

Omluveni: Gál Robert, Ing. Ph.D.; Kovářová Kristýna, Mgr.; Lapková Dora, Ing.; Pavelka Tomáš, Bc.; 

Skarupská Helena, PhDr. Ph.D.; Ševčík Jakub, Ing.; Zacharová Michaela, Ing. 

 

Stálí účastníci zasedání: prof. Ing. Petr Sáha, CSc.; prof. Ing. Roman Prokop, CSc.; 

prof. Ing. Vladimír Sedlařík, Ph.D.; Mgr. Jan Kalenda, Ph.D.; Mgr. Pavel Krutil 

 

 

Předběžný program:  

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 213. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Projednání návrhu „Plán realizace Strategického záměru UTB na rok 2018“. 

6. Vyjádření AS UTB k právním jednáním, vyžadujícím souhlas Správní rady UTB. 

7. Projednání návrhu vnitřního předpisu FT „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FT“. 

8. Projednání návrhu vnitřního předpisu FT „Jednací řád Vědecké rady FT“ 

9. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Statut FLKŘ“. 

10. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Volební řád AS FLKŘ“. 

11. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Jednací řád AS FLKŘ“. 

12. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Statut FMK“. 

13. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Volební řád AS FMK“. 

14. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Jednací řád AS FMK“. 

15. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FMK“. 

16. Různé. 

 

Doplněný program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 213. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Slib nového člena AS UTB. 
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5. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

6. Projednání návrhu „Plán realizace Strategického záměru UTB pro rok 2018“. 

7. Vyjádření AS UTB k právním jednáním, vyžadujícím souhlas Správní rady UTB. 

8. Projednání návrhu změny Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2017. 

9. Projednání návrhu rektora na zařazení akademických pracovníků UNI. 

10. Projednání návrhu vnitřního předpisu FT „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FT“. 

11. Projednání návrhu vnitřního předpisu FT „Jednací řád Vědecké rady FT“ 

12. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Statut FLKŘ“. 

13. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Volební řád AS FLKŘ“. 

14. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Jednací řád AS FLKŘ“. 

15. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Statut FMK“. 

16. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Volební řád AS FMK“. 

17. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Jednací řád AS FMK“. 

18. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FMK“. 

19. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Jednací řád Vědecké rady FLKŘ“. 

20. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FLKŘ“. 

21. Vyhlášení doplňovacích voleb do studentské komory AS UTB za FMK. 

22. Různé. 

 

Zasedání zahájila a řídila Ing. Macháčková. Oznámila odstoupení Mgr. Elišky Suchánkové, Ph.D.  

z funkce členky AS UTB k 23. 10. 2017. Za FHS nastupuje do komory akademických pracovníků  

AS UTB náhradník z voleb v roce 2016 Mgr. Petr Vinklárek, který byl již členem AS UTB ve volebním 

období 2013 – 2016.  

Dále Ing. Macháčková připomněla, že podle čl. 11 odst. 11 Jednacího řádu AS UTB se pro účely 

zjišťování usnášeníschopnosti AS UTB nebo výsledku hlasování má vždy za to, že AS UTB má počet 

členů 36. To platí i při zániku členství člena, jehož místo nelze obsadit náhradníkem a dosud neproběhly 

doplňovací volby.   

Ad 1) Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 213 

Připomínky k zápisu č. 213 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB nebyly vzneseny. 

K hlasování přítomno 25 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 214/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 213 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Hlasování: 

Pro:       25 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 214/1: 

AS UTB schválil zápis AS UTB č. 213 ve znění zveřejněném v informačním systému UTB. 

Ad 2) Stav plnění usnesení AS UTB 

Ing. Macháčková se dotázala rektora prof. Sáhy na jeho stanovisko k usnesení AS UTB č. 213/3.  

Rektor prof. Sáha sdělil, že na návrh AS UTB bude Dr. Trojana jmenovat členem Rady pro vnitřní 

hodnocení UTB.  
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Ad 3) Projednání programu zasedání  

Ing. Macháčková předložila návrhy na doplnění předběžného programu:   

- slib nového člena AS UTB, 

- projednání předloženého návrhu změny Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2017, 

- projednání předloženého návrhu rektora na zařazení akademických pracovníků UNI, 

- projednání vnitřních předpisů FLKŘ „Jednací řád Vědecké rady FLKŘ“ a „Pravidla průběhu 

studia ve studijních programech uskutečňovaných na FLKŘ“, 

- vyhlášení doplňovacích voleb do studentské komory AS UTB za FMK. 

Další návrh na doplnění nebo úpravu předběžného programu schváleného usnesením č. 213/10 nebyl 

podán. 

K hlasování přítomno 25 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 214/2: 

AS UTB schválil doplnění předběžného programu zasedání č. 214 na tento program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 213. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Slib nového člena AS UTB. 

5. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

6. Projednání návrhu „Plán realizace Strategického záměru UTB pro rok 2018“. 

7. Vyjádření AS UTB k právním jednáním, vyžadujícím souhlas Správní rady UTB. 

8. Projednání návrhu změny Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2017. 

9. Projednání návrhu rektora na zařazení akademických pracovníků UNI. 

10. Projednání návrhu vnitřního předpisu FT „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FT“. 

11. Projednání návrhu vnitřního předpisu FT „Jednací řád Vědecké rady FT“ 

12. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Statut FLKŘ“. 

13. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Volební řád AS FLKŘ“. 

14. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Jednací řád AS FLKŘ“. 

15. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Statut FMK“. 

16. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Volební řád AS FMK“. 

17. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Jednací řád AS FMK“. 

18. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FMK“. 

19. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Jednací řád Vědecké rady FLKŘ“. 

20. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FLKŘ“. 

21. Vyhlášení doplňovacích voleb do studentské komory AS UTB za FMK. 

22. Různé. 

Hlasování: 
Pro:       25 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 214/2: 

AS UTB schválil doplnění předběžného programu zasedání č. 214 na tento program: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 213. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Slib nového člena AS UTB. 
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5. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

6. Projednání návrhu „Plán realizace Strategického záměru UTB pro rok 2018“. 

7. Vyjádření AS UTB k právním jednáním, vyžadujícím souhlas Správní rady UTB. 

8. Projednání návrhu změny Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2017. 

9. Projednání návrhu rektora na zařazení akademických pracovníků UNI. 

10. Projednání návrhu vnitřního předpisu FT „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FT“. 

11. Projednání návrhu vnitřního předpisu FT „Jednací řád Vědecké rady FT“ 

12. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Statut FLKŘ“. 

13. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Volební řád AS FLKŘ“. 

14. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Jednací řád AS FLKŘ“. 

15. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Statut FMK“. 

16. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Volební řád AS FMK“. 

17. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Jednací řád AS FMK“. 

18. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Pravidla průběhu studia ve studijních 

programech uskutečňovaných na FMK“. 

19. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Jednací řád Vědecké rady FLKŘ“. 

20. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Pravidla průběhu studia ve studijních 

programech uskutečňovaných na FLKŘ“. 

21. Vyhlášení doplňovacích voleb do studentské komory AS UTB za FMK. 

22. Různé. 

 

Ad 4) Slib nového člena AS UTB 

Mgr. Vinklárek se složením slibu ujal funkce člena AS UTB a vyslovil souhlas se umístěním své 

fotografie ve veřejné části internetových stránek UTB.   

Ad 5) Informace rektora, prorektorů a kvestora 

Prorektorka doc. Knápková se omluvila z účasti na zasedání.  

Rektor prof. Sáha: 

- Technologická agentura ČR rozhodla o podpoře čtyř projektových žádostí UTB zaslaných  

do programu ZÉTA (FaME, CPS, UNI). 

- Česká školní inspekce provedla 5. 10. 2017 kontrolu ve Střední škole obchodně technické, s.r.o., 

kontrole přítomen prorektor prof. Prokop.  

- MŠMT rozhodlo o navýšení dotace na vládní stipendisty a ukrajinské stipendisty. Dotace pro UTB 

byla navýšena o 496 tis. Kč na celkových 1032 tis. Kč. 

- Zasedání Rady pro komercionalizaci UTB. 

- Kolegiu rektora byla předložena k připomínkám verze Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2018. 

- Národní akreditační úřad požádal o doplnění kontrolní zprávy FAI k navazujícímu magisterskému 

studijnímu programu Inženýrská informatika, a to o přehled řešených grantů a projektů v příslušné 

oblasti. 

- Konání konference Principy Baťa v praxi. 

- Obsazení funkce pověřence pro ochranu osobních údajů na UTB – funkce vyplývá z evropské 

legislativy. 

Prorektor prof. Prokop   

- Od 1. 11. 2017 nastoupí nová pracovnice pro útvar CŽV. 
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- Zahájení kurzů češtiny, přijato 10 plateb po 2000 EUR. 

- Zahájeny kurzy U3V pro přibližně 700 účastníků. 

Prorektor Mgr. Krutil 

- 19. 10. 2017 navštívila UTB delegace z Kanazawa Seriyo University (Japonsko) a jednala  

o možné spolupráci s FaME a FHS. 

- Do intenzivních kurzů českého jazyka byly podány již tři nové přihlášky na akademický rok 

2018/2019. 

- Mezinárodní oddělení bylo osloveno dr. Hnátkem, absolventem UTB, s nabídkou spolupráce 

při zprostředkování studia zahraničních dlouhodobých studentů z Turecka 

(www.ceskoturecko.cz). 

Na dotaz Dr Illíka, zda cena za roční intenzivní kurz českého jazyka (2000 EUR) není nastavena 

příliš vysoko, odpověděl prorektor Mgr. Krutil, že nikoliv, poplatek za podobný kurz např.  

na Univerzitě Karlově činí až dvojnásobek této částky.  

Prorektor Dr. Kalenda 

- Probíhá akreditační proces – na kolegiu rektora diskuse o návrzích akreditací studijních programů 

z jednotlivých fakult.  

- Příprava sebehodnotící zprávy pro možné podání žádosti o institucionální akreditaci UTB 

v několika oblastech vzdělávání (10/2018). 

- Setkání univerzit používajících informační systém studijní agendy STAG, představeny plány jeho 

úprav v roce 2018. Do konce roku 2017 bude hotový jak modul pro akreditace, aby bylo možno 

STAG používat k přípravě akreditace, tak modul pro hodnocení kvality studijních programů. 

- Na zasedání pracovní skupiny České konference rektorů představeny návrhy řešení problematiky 

dostudování studentů ve studijních programech, jejichž akreditace skončí k 31. 8. 2019. Proběhne 

setkání reprezentací vysokých škol s MŠMT k dané problematice. 

- Ukončení spolupráce s IMS Brno, odevzdána studijní dokumentace. 

- Zasedání Dislokační komise – využití budov U2 a U18. 

Prorektor prof. Sedlařík 

- Vyhlášení soutěže IGA pro rok 2018. 

- Vyhlášení vnitřní soutěže v rámci Institucionálního plánu na rok 2018.  

Dr Illík se dotázal na termín spuštění nových webových stránek UTB. FMK má 30. 11. 2017 

uzavírku přihlášek do výtvarných oborů a je potřeba využít každé příležitosti pro získání uchazečů 

o studium. Podle rektora prof. Sáhy jsou webové stránky v trvalém stavu před dokončením. 

Jejich oživování by mělo proběhnout ke konci roku 2017, podílí se na nich FAI.   

Prorektor Mgr. Krutil uvedl, že bude schůzka pracovní skupiny s prezentací současného stavu 

- připravují se texty, pracuje se na překladech. Rektor prof. Sáha navrhl prezentaci webových 

stránek na příštím zasedání AS UTB. 

Ad 6) Projednání návrhu Plánu realizace Strategického záměru UTB na rok 2018 

Návrh byl předložen 29. 9. 2017 a legislativní komisí (LK) projednán 17. 10. 2017. Předseda LK 

ak. sochař Podzimek sdělil, že připomínky LK byly zapracovány a závěrem LK je doporučení  

ke schválení.  

Rektor prof. Sáha seznámil členy AS UTB s nabídkou mezinárodně známého očního chirurga  

prof. Stodůlky z oční kliniky Gemini, který by měl zájem o otevření studijního programu Oční technik  

http://www.ceskoturecko.cz/
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na UTB. Gemini by zajistila profilující odborné předměty a technické zabezpečení přístroji špičkové 

úrovně, UTB by poskytla jméno a předměty teoretického základu. Doc. Sysel se domnívá, že studijní 

program by bylo možno postavit na fyzice, optice, případně robotice. Rektor prof. Sáha uvedl,  

že prof. Stodůlka potřebuje techniky pro předoperační vyšetření očí, jednalo by se o zdravotnický obor.  

Rektor prof. Sáha zastává názor, že by bylo vhodné prověřit možnosti realizace tohoto studijního 

programu a z toho důvodu předkládá AS UTB návrh na doplnění Plánu realizace Strategického záměru 

UTB na rok 2018 o přípravu akreditace studijního programu Oční technik na FHS. 

K hlasování přítomno 28 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 214/3: 

AS UTB schválil „Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti UTB  pro rok 2018“ 

ve verzi pro jednání AS UTB dne 24. října 2017 s tímto doplněním v kapitole 1. Vzdělávání, studijní 

programy FHS: Bakalářský studijní program Oční technik v českém jazyce (prezenční i kombinovaná 

forma). Jedná se o profesně profilovaný SP bez specializací (příprava akreditace). 

Hlasování: 

Pro:       26 

Proti:       0 

Zdržel se:    2 

Usnesení AS UTB č. 214/3: 

AS UTB schválil „Plán realizace Strategického záměru vzdělávací a tvůrčí činnosti UTB  pro rok 2018“ 

ve verzi pro jednání AS UTB dne 24. října 2017 s tímto doplněním v kapitole 1. Vzdělávání, studijní 

programy FHS: Bakalářský studijní program Oční technik v českém jazyce (prezenční i kombinovaná 

forma). Jedná se o profesně profilovaný SP bez specializací (příprava akreditace). 

Ad 7) Vyjádření AS UTB k právním jednáním, vyžadujícím souhlas Správní rady UTB 

Rektor prof. Sáha  předložil 3. 10. 2017 AS UTB návrh na prodej obchodního podílu ve společnosti 

Technologické inovační centrum, s.r.o. (TIC). Návrh projednávala 17. 10. 2017 ekonomická komise (EK). 

Předseda EK Dr. Beníček informoval, že EK nepřijala žádné stanovisko k návrhu a bude o návrhu ještě 

jednat poté, co budou ze strany kraje známy podmínky případné spolupráce a po vyjádření zástupce UTB 

v dozorčí radě. Předseda LK ak. sochař Podzimek sdělil, že návrh na zasedání 17. 10. 2017  

za přítomnosti rektora prof. Sáhy projednala také LK, která doporučuje AS UTB, aby návrh posoudil  

na základě zdůvodnění poskytnutého rektorem prof. Sáhou. Dále LK doporučuje sjednání smlouvy  

o pokračování existující spolupráce.  

Rektor prof. Sáha uvedl plán hejtmana Zlínského kraje na masivní investování do TIC, ke kterému  

je potřeba 100% vlastnictví TIC krajem. Hejtman Čunek se chce připojit k úsilí UTB o rozvoj regionu  

a dává garanci další spolupráce s UTB. Pokud kraj nabízí znásobení aktivit TIC s podmínkou vlastnictví, 

rektor prof. Sáha zastává názor, že je užitečné nabídku kraje přijmout.  

Dr. Horáková připomněla kapitolu 7. Cíl 8 Strategického záměru UTB na období 2016 - 2020: 

„Zajistit ekonomickou nezávislost podnikatelského chování univerzitních subjektů, budovat 

podnikatelská centra a inkubátory, podporovat firmy, v nichž podnikají absolventi UTB  

a podporovat sítě malých a středních podniků na regionální úrovni (klastry).“ Podle jejího názoru 

TIC odpovídá tomuto cíli, podporou podnikání absolventů je důležitý nejenom pro FaME, ale pro 

celou UTB. Projekt Podnikatelská akademie jde napříč fakultami a TIC mu pomáhá jako 

podnikatelský inkubátor. 

Dr. Horáková má problém s prodejem, nevidí záruku strategie kraje a spolupráce s UTB.  

Doc. Chovancová uvedla, že prodej podílu v TIC by mohl být chápán tak, že UTB je od rozvoje 

kraje izolovaná. Doporučuje užší spolupráci s krajem, sladění cílů.  
Rektor prof. Sáha navrhl pozvat vedení kraje na zasedání AS UTB k vysvětlení představ o budoucnosti 

TIC a spolupráce s UTB a pokračovat v diskusi.  

 

Návrh zůstává v projednávání AS UTB.  
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Ad 8) Projednání návrhu změny Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2017 

Návrh na změnu textu odst. 7.2. Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2017 byl AS UTB předložen 20. 10. 2017. 

Ing. Macháčková připomněla postup projednávání Pravidel rozpočtu podle čl. 11 odst. 7 Jednacího řádu 

AS UTB  a dotázala se předsedy EK Dr. Beníčka na projednání návrhu v EK. Dr. Beníček navrhl 

hlasování členů EK per rollam. Dále Ing. Macháčková upozornila na čtyřtýdenní předkládací lhůtu pro 

návrh s možností jejího zkrácení. 

K hlasování přítomno 27 členů AS UTB.  

Návrh usnesení AS UTB č. 214/4: 

AS UTB schválil zkrácení předkládací lhůty návrhu změny Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2017  

na tři týdny. 

Hlasování:  

Pro:       27 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 214/4: 

AS UTB schválil zkrácení předkládací lhůty návrhu změny Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2017  

na tři týdny. 

Návrh zůstává v projednávání AS UTB.  

Ad 9) Projednání návrhu rektora na zařazení akademických pracovníků UNI 

Rektor prof. Sáha požádal AS UTB 20. 10. 2017 o projednání a následné přiřazení akademických 

pracovníků Univerzitního institutu UTB (UNI) do akademické obce Fakulty technologické UTB (FT) 

v souladu s čl. 34 odst. 4 Statutu UTB, a to z důvodu oborové příbuznosti.   

Čl. 34 odst. 4 Statutu UTB: 

„(4) Akademický pracovník je příslušný k akademické obci fakulty UTB, na které je organizačně 

začleněn. U ostatních akademických pracovníků UTB o jejich příslušnosti k určité akademické obci 

rozhodne AS UTB na návrh rektora.“ 

Rektor prof. Sáha uvedl návrh s tím, že na UNI je množina akademických pracovníků (AP UNI), kteří 

mají akademické právo volit zastupitelské akademické orgány, ale UNI jako vysokoškolský ústav nemá 

svou akademickou obec. Zajištění akademického práva AP UNI je možné dvěma způsoby: 

a) zajistit vlastní zastoupení AP UNI v AS UTB tak, že by UNI byl zastoupen 2 AP a 1 studentem.  

AS UTB by pak měl 39 členů, což už je dost vysoký počet, nabízela by se redukce počtu členů 

AS UTB na polovinu. Vlastní zastoupení UNI v AS UTB předpokládá změnu vnitřních předpisů 

(Statut UTB, Volební řád AS UTB, případně další),  

b) přiřadit AP UNI k akademické obci kterékoliv fakulty UTB, například z důvodu posílení málo 

početné akademické obce. Návrh na přiřazení AP UNI do akademické obce FT ale vychází 

z oborové příbuznosti, pro AP UNI je FT nejbližší pedagogickou i tvůrčí činností a osobními 

vazbami. 

Rektor prof. Sáha předkládá návrh přiřazení AP UNI k akademické obci FT, jeho snahou je dát najevo 

sounáležitost součástí UTB dohromady, nerozšiřovat AS UTB zástupci další součásti. Schválením 

předloženého návrhu by se přiřazení AP UNI k akademické obci nemuselo řešit před každými volbami, 

bylo by trvalé. Připomněl také, že dlouhou dobu zastupovali studenty FHS v AS UTB studenti na IMS 

v Brně.  

Dr. Horáková se dotázala, o kolik AP UNI se v návrhu jedná. Rektor prof. Sáha odpověděl, že jde  

o cca 20 AP, počet akademických pracovníků FT je cca 130. Dále se Dr. Horáková zajímala o to, zda by 

AP UNI získali přiřazením nějaká práva v akademickém senátu FT nebo práva další.  

Rektor prof. Sáha jako hlavní zisk vidí vytváření komunity se společnými zájmy. Další dotaz  
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Dr. Horákové se týkal ekonomického efektu přiřazení AP UNI – podle rektora prof. Sáhy by přiřazení 

představovalo jednoznačně posun v kvalitě, možnost využívání výstupů z tvůrčí činnosti AP UNI pro 

akreditace studijních programů FT.  

Dr. Horáková vznesla ještě dotaz, proč FT a UNI nejsou dohromady jako jedna součást UTB.  

Rektor prof. Sáha uvedl, že FT i UNI mají rozdílné hlavní zaměření činnosti, UNI je na rozdíl od FT 

hlavně zaměřený na výzkum. Z důvodu této rozdílnosti jsou FT a UNI dvě součásti UTB.  

Ing. Macháčková se domnívá, že na FT mohou být obavy ze spolurozhodování o rozdělení finančních 

prostředků FT ze strany AP UNI, kteří by byli z jiné ekonomické jednotky. Rektor prof. Sáha zastává 

názor, že malá skupinka by neměla zásadně ovlivnit FT, člen akademického senátu se má rozhodovat 

podle svého svědomí a nepodléhat emocím. 

Dr Illík se zajímal o názor akademických pracovníků FT. Člen AS FT Dr. Beníček odpověděl, že diskuse 

v AS FT k návrhu zatím neproběhla, názory určitě budou různorodé, není možné generalizovat. 

Rektor prof. Sáha zmínil, že s přiřazením AP UNI jako předkladatel počítal už při návrhu Statutu UTB 

a dalších vnitřních předpisů UTB  a proto nenavrhl zastoupení AP UNI v AS UTB. 

Dr. Matýsek navrhl přiřazení AP UNI k FT až k 1. 1. 2018, aby nebyly obavy ze zasahování  

do vyhlášených voleb do AS FT. Rektor prof. Sáha toto považuje jen za pozdržení problému,  

pro AP UNI by to znamenalo odepření nejvyššího akademického práva volit. Dotazy Ing. Raka  

a doc. Sysla byly směrované na to, zda jsou všichni navržení AP UNI pouze v UNI, nebo i na FT a zda 

se jedná o akademické, nikoliv o vědeckovýzkumné pracovníky. Rektor prof. Sáha sdělil, že na UNI  

je víc zaměstnanců, kromě zmíněných akademických pracovníků tam jsou i vědeckovýzkumní pracovníci.  

Ale všichni ti, kteří nově vstoupili do doktorských studijních programů jako školitelé nebo konzultanti, 

jsou akademičtí pracovníci, z toho je hodně cizinců. V zařazení do kategorie akademických pracovníků 

nelze udělat chybu, mohla by znamenat například zpochybnění výsledku voleb nebo rozhodování 

akademického senátu. Všichni zmiňovaní AP UNI byli přijati na základě výběrového řízení, jak požaduje  

§ 77 zákona o vysokých školách. 

Ing. Macháčková citovala  čl. 11 odst. 9 a 10 Jednacího řádu AS UTB a požádala o předkládací lhůtu 

dva týdny pro tento návrh. 

Návrh zůstává v projednávání AS UTB. 

Rektor prof. Sáha představil a komentoval údaje ze zprávy o hodnocení UTB pro Správní radu UTB. 

Ad 10) Projednání návrhu vnitřního předpisu FT „Pravidla průběhu studia ve studijních 

programech uskutečňovaných na FT“  

Návrh schválený AS FT byl AS UTB předložen 13. 6. 2017.  Ing. Macháčková požádala předsedu LK 

o projednání návrhu na nejbližším zasedání  LK a členy AS UTB o zasílání připomínek předsedovi LK.  

Návrh zůstává v projednávání LK. 

Ad 11) Projednání návrhu vnitřního předpisu FT „Jednací řád Vědecké rady FT“ 

Návrh schválený AS FT 3. 7. 2017 byl AS UTB předložen 3. 7. 2017 a členům AS UTB rozeslán 

5. 7. 2017. Ing. Macháčková požádala předsedu LK o projednání návrhu na nejbližším zasedání  LK  

a členy AS UTB o zasílání připomínek předsedovi LK.  

Návrh zůstává v projednání LK. 

Ad 12) Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Statut FLKŘ“ 

Návrh schválený AS FLKŘ 13. 6. 2017 byl členům AS UTB rozeslán 14. 6. 2017.  

Ing. Macháčková požádala předsedu LK o projednání návrhu v LK a členy AS UTB o zasílání 

připomínek předsedovi LK.  

Návrh zůstává v projednávání LK. 
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Ad 13) Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Volební řád AS FLKŘ“ 

Návrh schválený AS FLKŘ 13. 6. 2017 byl členům AS UTB rozeslán 14. 6. 2017. Ing. Macháčková 

požádala předsedu LK o projednání návrhu v LK a členy AS UTB o zasílání připomínek předsedovi LK.  

Návrh zůstává v projednávání LK. 

Ad 14) Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Jednací řád AS FLKŘ“ 

Návrh schválený AS FLKŘ 13. 6. 2017 byl členům AS UTB rozeslán 14. 6. 2017. Ing. Macháčková 

požádala předsedu LK o projednání návrhu v LK a členy AS UTB o zasílání připomínek předsedovi LK.  

Návrh zůstává v projednávání LK. 

Ad 15) Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Statut FMK“ 

Návrh schválený AS FMK 29. 8. 2017 byl AS UTB předložen 6. 9. 2017. Ing. Macháčková požádala 

předsedu LK o projednání návrhu v LK a členy AS UTB o zasílání připomínek předsedovi LK.  

Návrh zůstává v projednávání LK. 

Ad 16) Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Volební řád AS FMK“ 

Návrh schválený AS FMK 6. 9. 2017 byl AS UTB předložen 6. 9. 2017. Ing. Macháčková požádala 

předsedu LK o projednání návrhu v LK a členy AS UTB o zasílání připomínek předsedovi LK.  

Návrh zůstává v projednávání LK. 

Ad 17) Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Jednací řád AS FMK“ 

Návrh schválený AS FMK 6. 9. 2017 byl AS UTB předložen 6. 9. 2017. Ing. Macháčková požádala 

předsedu LK o projednání návrhu v LK a členy AS UTB o zasílání připomínek předsedovi LK.  

Návrh zůstává v projednávání LK. 

Ad 18) Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Pravidla průběhu studia ve studijních 

programech uskutečňovaných na FMK“ 

Návrh schválený AS FMK 6. 9. 2017 byl AS UTB předložen 12. 9. 2017. Ing. Macháčková požádala 

předsedu LK o projednání návrhu v LK a členy AS UTB o zasílání připomínek předsedovi LK.  

Návrh zůstává v projednávání LK. 

Ad 19) Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Jednací řád Vědecké rady FLKŘ“ 

Návrh schválený AS FLKŘ 12. 6. 2017 byl členům AS UTB předložen 5. 9. 2017. Ing. Macháčková 

požádala předsedu LK o projednání návrhu v LK a členy AS UTB o zasílání připomínek předsedovi LK.  

Návrh postoupen k  projednání LK. 

Ad 20) Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Pravidla průběhu studia ve studijních 

programech uskutečňovaných na FLKŘ“ 

Návrh schválený AS FLKŘ 19. 6. 2017 byl členům AS UTB předložen 5. 9. 2017. Ing. Macháčková 

požádala předsedu LK o projednání návrhu v LK a členy AS UTB o zasílání připomínek předsedovi LK.  
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Návrh postoupen k  projednání LK. 

Ad 21) Vyhlášení doplňovacích voleb do studentské komory AS UTB za FMK 

Zástupce FMK ve studentské komoře AS UTB Eliška Valášková odstoupila k 1. 10. 2017 z členství  

v AS UTB. V seznamu náhradníků z voleb do AS UTB v roce 2016 byly ještě tři náhradnice, které  

Ing. Macháčková postupně podle pořadí pozvala ke složení slibu člena AS UTB. Protože všechny 

oslovené náhradnice odmítly přijmout členství v AS UTB, je potřeba vyhlásit na FMK doplňovací volby.  

Předseda AS FMK Dr. Kocourek navrhl termín doplňovacích voleb na FMK na 23. 2. 2017.  

K hlasování přítomno 23 členů AS UTB.  

Návrh usnesení AS UTB č. 214/5: 

AS UTB podle čl. 8 odst. 1 Volebního řádu AS UTB vyhlašuje doplňovací volby jednoho zástupce 

Fakulty multimediálních komunikací ve studentské komoře AS UTB na 23. 2. 2018. Podrobné 

organizační pokyny pro zajištění voleb na FMK vydá AS FMK, který také jmenuje obvodní volební 

komisi. 

Hlasování:  
Pro:       23 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 214/5: 

AS UTB podle čl. 8 odst. 1 Volebního řádu AS UTB vyhlašuje doplňovací volby jednoho zástupce 

Fakulty multimediálních komunikací ve studentské komoře AS UTB na 23. 2. 2018. Podrobné 

organizační pokyny pro zajištění voleb na FMK vydá AS FMK, který také jmenuje obvodní volební 

komisi. 

Ad 22) Různé 

 Nový člen AS UTB Mgr. Vinklárek vyslovil souhlas s členstvím v EK. Ing. Macháčková 

požádala o hlasování tichým souhlasem o možnosti hlasovat o členství v EK aklamací. 

K hlasování přítomno 24 členů AS UTB. 

Návrh usnesení AS UTB č. 214/6: 

AS UTB schválil Mgr. Petra Vinklárka členem ekonomické komise AS UTB.  

Hlasování:  
Pro:       24 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 214/6: 

AS UTB schválil Mgr. Petra Vinklárka členem ekonomické komise AS UTB.  

 Ing. Macháčková informovala o zasedání předsednictva RVŠ 19. 10. 2017.  

 Dr Illík vystoupil s názorem, že nový objekt UTB Vzdělávací komplex by měl být označen 

stejnými tabulkami na rozích a pylonem před budovou, jako ostatní objekty UTB. 

 Ak. sochař Podzimek uvedl, že návrh Plánu realizace Strategického záměru UTB pro rok 2018, 

zpřístupněný akademické obci UTB na internetových stránkách UTB před projednáváním  

na zasedání AS UTB 10. 10. 2017, nebyl totožný s verzí návrhu, kterou měla projednávat LK,  

a důrazně požádal, aby se tato situace neopakovala. 

 H. Müllerová informovala o možnosti podávat návrhy kandidátů na Cenu Jana Opletala  

do 31. 10. 2017. 
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  Ing. Hnátková zaslala shrnutí aktivit za Studentskou komoru RVŠ (SK RVŠ) a EURODOC: 

20. - 22. 10. 2017 (Brusel, Belgie) účast na zasedání předsednictva EURODOC (Evropská Rada 

pro doktorandy a mladé vědecké pracovníky). V rámci zasedání proběhla oficiální návštěva 

Generálního ředitelství pro výzkum a inovace Evropské komise. Hlavními body jednání byla 

implementace reforem doktorského vzdělávání v Evropě (IDT), implementace Evropské charty  

a kodexu pro výzkumné pracovníky (C&C), Strategie lidských zdrojů pro vědecké pracovníky 

(HRS4R), penzijní systém pro vyjíždějící vědce (RESAVER) a otevřený přístup k vědeckým 

výsledkům (Open Science), který nepřináší jen otevřený přístup k publikacím, ale např. taktéž 

otevřený přístup k naměřeným datům a komunikaci vědeckých výsledků pro širokou veřejnost.  

Další oficiální návštěvou byla Evropská asociace univerzit, speciálně Rada pro doktorské 

vzdělávání (EUA-CDE), kde hlavním tématem byla také reforma doktorského vzdělávání  

na základě Salzburských principů a doporučení „Salzburg Principles“ (2005) a „Salzburg 

Recommendations“ (2010), na které navázaly další výzvy v rámci doktorského vzdělávání 

„Taking Salzburg Forward” (2016). Zde EURODOC kladl důraz na to, aby do diskuze  

o doktorském vzdělávání mezi vedení univerzit byli přizváni i samotní doktorandi. 

24. - 27. 10. 2017 (Vigo, Španělsko)  účast na zasedání externího poradního panelu projektu 

H2020-MSCA-ITN-SAF21, který se konal v rámci 4. projektového meetingu. Projekt SAF21 

je součástí evropského projektu HORIZON 2020, část 1. pilíře programu, akce "Marie 

Skłodowska-Curie". Jeho cílem je podpořit lidské zdroje, mobilitu, další vzdělávání a profesní 

růst výzkumných pracovníků v Evropském výzkumném prostoru. Podpora je zacílena 

na všechny vědní obory (bottom-up přístup). Ing. Hnátková je členkou externího poradního 

panelu (External Advisory Panel) zastupující EURODOC od roku 2016. Součástí meetingu byl  

i workshop zaměřený na interakci se zainteresovanými stranami. 

9. - 10. 11. 2017 (Národní technická knihovna, Praha) Konference KRECon2017 zaměřená na 

diskuzi o situaci doktorského studia. Příprava podkladů pro pracovní skupiny. Hlavní témata: 

status doktorandů a jejich finanční ohodnocení, mobilita (mezinárodní, institucionární  

a mezisektorová), dále kvalita doktorských studijních programů a uplatnění absolventů. 

Konference se koná ve spolupráci se SK RVŠ a Českou asociací doktorandů (ČAD). Výsledky 

diskuzních skupin budou prezentovány představitelům vysokých škol a dalším zainteresovaným 

hostům. 

 Návrh termínu příštího zasedání AS UTB na 14. listopadu 2017 od 13 hodin.   

K hlasování přítomno 21 členů AS UTB. 

Návrh usnesení č. 214/7: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 14. listopadu 2017 od 13 hodin  

a předběžný program tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 214. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Vyjádření AS UTB k právním jednáním, vyžadujícím souhlas Správní rady UTB. 

6. Projednání návrhu změny Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2017. 

7. Projednání návrhu rektora na zařazení akademických pracovníků UNI. 

8. Projednání návrhu vnitřního předpisu FT „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FT“. 

9. Projednání návrhu vnitřního předpisu FT „Jednací řád Vědecké rady FT“ 

10. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Statut FLKŘ“. 

11. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Volební řád AS FLKŘ“. 

12. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Jednací řád AS FLKŘ“. 

13. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Statut FMK“. 

14. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Volební řád AS FMK“. 

http://eurodoc.net/eurodoc/eurodoc-board
https://cdn5.euraxess.org/sites/default/files/policy_library/principles_for_innovative_doctoral_training.pdf
https://www.evropskyvyzkum.cz/cs/storage/f77a977f0266c753b82ec86c88257f37767d5b6a?uid=f77a977f0266c753b82ec86c88257f37767d5b6a
https://euraxess.ec.europa.eu/jobs/hrs4r
https://euraxess.ec.europa.eu/information/content/europe/pensions-researchers
https://ec.europa.eu/research/openscience/pdf/os_skills_wgreport_final.pdf#view=fit&pagemode=none
http://www.eua-cde.org/
http://www.eua.be/eua/jsp/en/upload/Salzburg_Conclusions.1108990538850.pdf
http://www.eua.be/Libraries/publications-homepage-list/Salzburg_II_Recommendations
http://www.eua.be/Libraries/publications-homepage-list/Salzburg_II_Recommendations
http://www.eua.be/Libraries/publications-homepage-list/Doctoral-Education_Taking-Salzburg-Forward
http://www.saf21.eu/about-us/
https://krecon.cz/
http://doktorandivcr.cz/
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15. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Jednací řád AS FMK“. 

16. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FMK“. 

17. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Jednací řád Vědecké rady FLKŘ“. 

18. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FLKŘ“. 

19. Delegování zástupců UTB v Radě vysokých škol pro funkční období 2018 – 2020. 

20. Různé. 

Hlasování: 
Pro:       21 

Proti:       0 

Zdržel se:    0 

Usnesení AS UTB č. 214/7: 

AS UTB schválil termín příštího řádného zasedání AS UTB na 14. listopadu 2017 od 13 hodin 

a předběžný program tohoto zasedání: 

1. Kontrola zápisu ze zasedání AS UTB č. 214. 

2. Stav plnění usnesení AS UTB. 

3. Projednání programu zasedání. 

4. Informace rektora, prorektorů a kvestora. 

5. Vyjádření AS UTB k právním jednáním, vyžadujícím souhlas Správní rady UTB. 

6. Projednání návrhu změny Pravidel rozpočtu UTB pro rok 2017. 

7. Projednání návrhu rektora na zařazení akademických pracovníků UNI. 

8. Projednání návrhu vnitřního předpisu FT „Pravidla průběhu studia ve studijních programech 

uskutečňovaných na FT“. 

9. Projednání návrhu vnitřního předpisu FT „Jednací řád Vědecké rady FT“ 

10. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Statut FLKŘ“. 

11. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Volební řád AS FLKŘ“. 

12. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Jednací řád AS FLKŘ“. 

13. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Statut FMK“. 

14. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Volební řád AS FMK“. 

15. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Jednací řád AS FMK“. 

16. Projednání návrhu vnitřního předpisu FMK „Pravidla průběhu studia ve studijních 

programech uskutečňovaných na FMK“. 

17. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Jednací řád Vědecké rady FLKŘ“. 

18. Projednání návrhu vnitřního předpisu FLKŘ „Pravidla průběhu studia ve studijních 

programech uskutečňovaných na FLKŘ“. 

19. Delegování zástupců UTB v Radě vysokých škol pro funkční období 2018 – 2020. 

20. Různé. 

 

Příští řádné zasedání AS UTB  proběhne v úterý 14. listopadu 2017 od 13,00 h  v  zasedací místnosti   

č. 514 v budově U13 UTB, nám. TGM 5555, Zlín 

Konec zasedání v 16,30 h 

Ve Zlíně dne 31. 10. 2017 

Zapsala A. Macháčková 

 

 

 

 

 

             Bc. Petra Jílková, DiS., v. r.                                              Ing. Alena Macháčková, CSc., v. r.  

předsedkyně studentské komory AS UTB předsedkyně AS UTB 


